
Protokół Nr VI/07 
z obrad VI sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 29 maja 2007 roku 

 
Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 
Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy,  obecność 15 radnych.  
Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 
2. Stanisław Cieśluk 
3. Adam Derewońko 
4. Piotr Dołubizno 
5. Franciszek Gawina 
6. Stanisław Gomoliński 
7. Tadeusz Krasowski 
8. Andrzej Kunicki 
9. GraŜyna Płonowska 
10. Marek Jankowski 
11. Jan Szmurło 
12. Antoni Szpakowski 
13. Ryszard Wietoszko 
14. Feliks Aleksander Wróblewski 
15. Leszek Franciszek Radulski 

 
Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1. Zdzisława Maksymiuk                Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 
2. Krzysztof Jaworowski                       Wójt Gminy Brańsk 
3. Kazimierz Krzemień                          Przewodniczący NSZZ RI "Solidarność" 
4. Wojciech Jakubowski                         Sekretarz Gminy 
5. Zdzisława Iwańczuk                           Skarbnik Gminy 
6. Danuta Romaniuk                 Dyrektor GOUK w Kalnicy 
7. Renata Falkowska                               Kier. Ref. Or 
8. Piotr Paprocki                                     Kier. Ref. BGRŚ 
9. Józef Michałowski                              Dyrektor GZK 
10. Andrzej Uszakiewicz                          Radca Prawny 

oraz  sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Obrady VI sesji rozpoczęto modlitwą ’’Ojcze Nasz...’’. 
 

Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 900  dokonał otwarcia 
obrad VI sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej urzędu gminy oraz na podstawie 
listy obecności stwierdził quorum. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości 
oraz sołtysów. Następnie poinformował, Ŝe wszyscy radni  otrzymali materiały na sesję w tym 
proponowany porządek obrad. Zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian 
lub poprawek do porządku. Przewodniczący sam zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad 
punktu 5e) w sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Holonkach oraz 
punktu 5f) w sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego  
w Domanowie. Wykreślenie niniejszych punktów uzasadnił tym, iŜ na dzień dzisiejszy brak jest  
wykładni przepisów czy szkołom wiodącym w Holonkach i Domanowie naleŜy nadać nowe statuty 
czy tylko wprowadzić zmiany do juŜ istniejących statutów.  
   Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wniesionym 
wnioskiem. Rada Gminy w głosowaniu jawnym głosami 15 – za, 0 – przeciwnych, 0 – 
wstrzymujących przyjęła zmianę do porządku obrad.  Przewodniczący Rady odczytał porządek 
obrad z przyjętą zmianą w brzmieniu: 



1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad V sesji rady gminy. 
4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 
5. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) przekształcenia Szkoły Podstawowej w Świrydach w Szkołę Filialną Szkoły 
Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie, 

b) przekształcenia Szkoły Podstawowej im. ks. Stefana Kardynała Wyszyńskiego w 
Chojewie w Szkołę Filialną Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Holonkach, 

c) przekształcenia Szkoły Podstawowej w Koszewie w Szkołę Filialną Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Holonkach, 

d) zmiany uchwały o planie sieci publicznych szkół podstawowych oraz granic ich 
obwodów,  

e) zmian w budŜecie gminy na 2007 rok.  
6. Interpelacje i wnioski radnych. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
8. Sprawy róŜne. 
9. Zamknięcie obrad. 

 
Ad 3)   Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iŜ protokół z obrad V sesji  Rady Gminy był 
dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłoŜony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 
Zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec  braku uwag poddał 
pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami za 15 – za, przeciwnych – 0, 
wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z V sesji Rady Gminy Brańsk.  
 
Ad 4) Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 
sesjami, radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/. 
Ad.5   Przewodniczący Rady Gminy Pan Ryszard Wietoszko odczytał Opinię Nr 6/05/07 Komisji 
Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w sprawie projektów uchwał 
przygotowanych pod obrady VI Sesji Rady Gminy. 
Ad.5 a) Sekretarz Gminy odniósł się do trzech projektów uchwał w sprawie przekształcenia: 
Szkoły Podstawowej w Świrydach w Szkołę Filialną Szkoły Podstawowej im. por. Izydora 
Kołakowskiego w Domanowie, Szkoły Podstawowej im. ks. Stefana Kardynała Wyszyńskiego w 
Chojewie w Szkołę Filialną Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Holonkach oraz Szkoły 
Podstawowej w Koszewie w Szkołę Filialną Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Holonkach. 
Poinformował, Ŝe po ostatniej sesji wystapiono do Podlaskiego Kuratora o zaopiniowanie zamiaru 
przekształcenia szkół. Z uwagi na długi okres oczekiwania na opinię,  gmina sama wystąpiła do 
Ministerstwa Edukacji Narodowej o jej wydanie, w sprawie przekształcenia szkół w szkoły filialne 
o strukturze  nauczania w klasach I-VI. Po uzyskaniu pozytywnej opinni z Ministerstwa Kurator 
równiez wystawił opinię pozytywną.  Aby sprawnie przeprowadzić cały proces reorganizacji w 
szkołach zaszła konieczność zwołania dzisiejszej sesji. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie  przekształcenia Szkoły Podstawowej w 
Świrydach w Szkołę Filialną Szkoły Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie. 
Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 
podjęła Uchwałę Nr VI/38/07 w sprawie  przekształcenia Szkoły Podstawowej w Świrydach w 
Szkołę Filialną Szkoły Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie /uchwała 
w załączeniu do protokołu/. 
 
Ad.5b) Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/39/07 w sprawie  przekształcenia Szkoły 
Podstawowej im. ks. Stefana Kardynała Wyszyńskiego w Chojewie w Szkołę Filialną Szkoły 
Podstawowej im. Jana Pawła II w Holonkach /uchwała w załączeniu do protokołu/. 



 
Ad.5c)  Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/40/07 w sprawie przekształcenia Szkoły 
Podstawowej w Koszewie w Szkołę Filialną Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w 
Holonkach /uchwała w załączeniu do protokołu/. 
 
Ad.5d) Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały o planie sieci 
publicznych szkół podstawowych oraz granic ich obwodów. Poinformował, Ŝe projekt tej uchwały 
jest następstwem wcześniej podjętych uchwał. Wszystkie miejscowości, które wchodziły do 
obwodów SP w Chojewie i Koszewie obecnie wchodzą do obwodu SP w  Holonkach,   natomiast 
wsie wchodzące do obwodu SP w Świrydach wchodzą obecnie do obwodu SP w Domanowie. 
Nowo powstałe obwody szkół podstawowych pokrywają się z obwodami Publicznych Gimnazjów 
w Oleksinie i Glinniku. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
powyŜszy projekt uchwały. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/41/07 w sprawie zmiany uchwały o 
planie sieci publicznych szkół podstawowych oraz granic ich obwodów  /uchwała w załączeniu 
do protokołu/. 
 
Ad.5e) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 
rok. Szczegółowo omówiła wszystkie zmiany wraz z uzasadnieniem potrzeby ich wprowadzenia, 
radni nie wnosili zapytań do uchwały. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyŜszy 
projekt uchwały. Rada Gminy Brańsk w głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VI/42/07 w sprawie  zmian w budŜecie gminy na 2007 
rok /uchwała w załączeniu do protokołu/. 
 
Ad. 6) Wnioski radnych: 

Radny Sylwester Bobel zwrócił się z dwoma wnioskami: 
1) o interwencję u sprzedawcy piwa w miejscowości Mień, aby udostępniał WC klientom 
“ogródka piwnego”. Na dzień dzisiejszy załatwiają oni swoje potrzeby w róŜnych miejscach 
publicznych.   
2) o nawiezienie i porównanie drogi prowadzącej od wsi Mień do szosy w kierunku 
Domanowa. 
Radny Leszek Radulski zwrócił się z wnioskiem naprawy drogi polnej na terenie wsi 
Kiewłaki. Pismo z urzędu informujące o zakwalifikowaniu tej drogi do wykonania do 
mieszkańców wsi dotarło dawno a nic w tej sprawie się nie robi. 

 
Ad. 7) Odpowiedzi na dwa wnioski radnego Sylwestra Bobel udzielił Wójt Gminy. Poinformował, 
iŜ osoba organizująca “ogródek piwny” zgodnie z przepisami powinna zapewnić  dostęp do WC. 
JeŜeli tych warunków nie spełnia to mieszkańcy wsi powinni zawiadomić odpowiednie słuŜby 
sprawujące nadzór sanitarny. W sprawie drogi do Domanowa wójt powiedział ...” kilka lat temu 
wyszedłem z inicjatywą do mieszkańców wsi Mień, aby drogę o której mówi radny naprawić. 
Wówczas mieszkańcy nie wykazali zainteresowania w tej sprawie. Dobrze, Ŝe czasy się zmieniają i 
ludzie zauwaŜają większe potrzeby. Jednak nie moŜe być tak, Ŝe w ciągu roku sołtysi lub radni 
składają wnioski o wprowadzenie do budŜetu nowych zadań inwestycyjnych. Poleciłem 
Kierownikowi Referatu BGRŚ i Dyrektorowi GZK uruchomić listę inwestycji na przyszłość. W 
pierwszej kolejności wykonane zostaną te zadania, które były wcześniej zgłoszone. W zakresie 
drogownictwa, na terenie Gminy Brańsk robimy wszystko co jest moŜliwe, ale nie moŜe być tak, Ŝe 
ktoś je niszczy. Ludzie muszą wiedzieć, Ŝe wykonanie drogi jest bardzo drogie i takie niszczenie 
bez zastanowienia ponosi za sobą duŜe skutki finansowe”.  
Wójt udzielił odpowiedzi równieŜ na wniosek radnego Radulskiego. Powiedział, ...”do sprawy 
naleŜy powrócić i jeŜeli trzeba to naprawy drogi dokonać. Nie moŜe być jednak tak, Ŝe kaŜdy 
sołtys,  radny lub mieszkaniec gminy pisze o naprawę drogi odrębne podanie. To ma być jedno 



wspólnie skonsultowane pismo. Zawsze przed wykonaniem drogi z urzędu kontaktujemy się z 
sołtysem i którą drogę on nam wskaŜe tę robimy”. 
Ad. 8) W tym punkcie obrad poruszono następujące sprawy: 

● Wójt Gminy podziękował za udział w przedterminowych wyborach do Sejmiku 
Województwa Podlaskiego i za udział w referendum w sprawie budowy obwodnicy 
Augustowa. Powiedział, ...”  Mieszkańcy Gminy Brańsk bardzo dobrze głosowali. Do 
Sejmiku wszedł Pan Marek Łukaszewicz radny Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim. Dzisiaj 
odbędzie się pierwsze posiedzenie Sejmiku, jaki utworzy się układ czas pokaŜe. My jako 
gmina co mogliśmy to zrobiliśmy”. 

● Wójt powrócił do tematu dróg na terenie gminy. Powiedział, Ŝe mieszkańcy Gminy Brańsk 
mają prawo Ŝądać poprawy stanu dróg, ale powinni takŜe dbać o te, które zostały juŜ 
wyremontowane. Zdarzają się przypadki zaorywania dróg i poboczy, proszę o informacje w 
tej sprawie a winni muszą ponieść karę. 

● Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku podziękowała za zaproszenie na sesję, 
wyraziła zadowolenie, Ŝe Gmina Brańsk staje się gminą towarową. Mieszkańcy rozwaŜnie 
dysponują środkami z pozyskanych kredytów klęskowych i dopłat unijnych. Wytwarzając 
surowce, będą równieŜ otwierać zakłady przetwórcze to pociągnie z kolei,  tworzenie 
nowych miejsc pracy. Wszystko to cieszy i satysfakcjonuje. Miło jest słyszeć od 
uczestników dróg gminnych, Ŝe coraz to nowa droga została wyasfaltowana. 

● Wójt Gminy poinformował, Ŝe Białostockie Zakłady Mięsne planują zainwestować w 
ubojnię pana Kozłowskiego w Brzeźnicy. 

● Wójt Gminy zwrócił się z prośbą do sołtysów i radnych aby informowali o rozbieŜnościach 
w oświetleniu ulicznym. Obecnie światło powinno świecić się przy drodze krajowej do 
godz. 2400 a przy pozostałych do godz. 2300. 

● Wójt Gminy poprosił mieszkańców Gminy Brańsk o rozwaŜne korzystanie z wody, gdyŜ 
nadszedł okres suszy a poziom wód ogólnie na ziemi się obniŜył. Nielegalny pobór wody z 
hydrantów powoduje przypadki, Ŝe woda jest chwilowo nieczysta. Z gmin sąsiednich 
równieŜ docierają sygnały o brudnej wodzie, ale winnych muszą poszukać u siebie. Od nas 
z hydroforni woda wypływa odpowiedniej jakości. 

● Wójt Gminy zaapelował do obecnych na sesji aby poszukali wśród rodziny lub znajomych 
ludzi chętnych do pracy w urzędzie gminy. Były ogłaszane nabory na róŜne stanowiska w 
urzędzie ale poziom wiedzy składających oferty pracy był tak niski, Ŝe nikogo nie wybrano. 

● Sekretarz Gminy przekazał informację, Ŝe do końca br. naleŜy wymienić dowody osobiste 
wydane w formie ksiąŜeczkowej. W  roku 2008 kto nie będzie posiadał nowego dowodu, 
moŜe mieć problemy z załatwianiem spraw urzędowych. W całym kraju 10 mln. Ludzi 
jeszcze dowodów nie wymieniło. 

● Sekretarz zwrócił się z prośbą o przekazanie starych przedmiotów dawniej uŜywanych w 
gospodarstwach domowych do tworzonej w urzędzie Izby Pamięci. 

● Sołtys wsi Pruszanka Baranki zwrócił się z prośbą uporządkowania sprawy z osobą 
zamieszkującą część budynku byłej Szkoły Podstawowej w Pruszance Starej. 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy, powiedział ...”mieszkańcy wsi Pruszanka Baranki i 
Pruszanka Stara  zwrócili się do mnie z podaniem o umieszczenie wspomnianej osoby w 
wolnym mieszkaniu po nauczycielach. Osoba ta jest bardzo konfliktowa, nie wpuszcza 
dzieci na boisko szkolne, wypowiada pod adresem mieszkańców słowa obraźliwe, 
zachowuje się nie powaŜnie pokazując tyłek. Bez zgody urzędu mieszkanka zaorała część 
boiska szkolnego i coś posadziła. Nie moŜe być tak, Ŝe jedna osoba rządzi całą wsią i gminą. 
Na pewno wobec tej osoby zostaną podjęte zdecydowane kroki”.  

● Wójt Gminy zaapelował do dyrektorów szkół aby organizowali w wolnych chwilach zajęcia 
dla dzieci.  Muszą one zobaczyć coś więcej jak “ulicę”. Zło nie bierze się  znikąd. To 
rodzice nie wypełniają swoich obowiązków wychowawczych, nie interesują się tym, gdzie 
ich dziecko przebywa późnym wieczorem, nocą i co robi. Mamy przykład dewastacji 
przystanku autobusowego w miejscowości Świrydy. W tym miejscu naleŜy podziękować 



ludziom, którzy chcą coś dla dzieci i młodzieŜy robić i wpływać na ich wychowanie. 
● Radny Szpakowski zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie sprawy jednego mieszkańca 

Glinnika, który ma dwóch synów rentę i korzysta z obiadów. 
Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy ...” sprawa jest nam znana w urzędzie, a osoba o której 
mówimy jest pod opieką Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku. Z uwagi na to, 
Ŝe synowie piją, nie zajmują sie ojcem, w dodatku wyciągają od Niego pieniądze, najlepszą 
formą pomocy dla Niego było wykupienie obiadów. W /w osoba nie otrzymuje pieniędzy z 
GOPS. Ludzie czasami dyskutując o kimś nie mają pojęcia o sprawie i o tym jak jest 
naprawdę”. 
 

Ad. 9) Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1115  zamknął 
obrady VI sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą ,,Pod Twoją Obronę.....’’ 
 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano: 
 
Protokolant:         Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 
 
Alina Adamczyk     Ryszard Wietoszko 
 


